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NALOGA, KI JO MORAMO KMALU REŠITI

KAKO MERITI IN OCENJEVATI DELO?
Zakon o združenem delu (ZZD), 

člen 662, določa, da morajo s 1. ja
nuarjem 1978 vse delovne organiza

cije začeti z uveljavljanjem zakona o 
ugotavljanju celotnega prihodka, 
razporejanju dohodka in čistega do-

REALIZACUA NAČRTOVANE INVESTICIJE

VSE BLIŽE NOVI ROTACIJI
Vprašanje letošnjih ključnih inve- 

st'c'j Ljudske pravice, to je nabave 
Uovega rotacijskega stroja in dopol- 
nitev foto-stavka, je uspešno rešeno.

■ oktobra je naše računovodstvo na 
°Sn°vi sklenjenih pogodb s tujimi 
obavitelji nakazalo prvi avans 65 

odstotkov predračunske vrednosti v 
'nsini 9.269.910 dinarjev in sta tako 

končno zagotovljena uvoz in rok 
dobave. •

P°L ki je peljala do realizacije 
P anirane investicije, je bila dokaj 
.a. Od prvih razgovorov in zbira

jo ponudb v letu 1976 je preteklo 
,qC kot leto dni, da smo 27. julija
1977 
ske k

Prejeli dovoljenje Medresor- 
omisije za uvoz, dosegli nato

sporazum s firmo Konig-Bauer 
glede njihovega zahtevka za zviša
nje cene (za 110.000 DM). Zago
tovili smo izvoz naših artiklov v 
skupni višini 4,117.500 din, kar 
predstavlja 30 odstotkov vrednosti 
rotacije ter tako zadostili vsem po
gojem.

No, to je sedaj za nami. Foto- 
stavne stroje nam bodo dobavili po 
pogodbi s firmo Ettenauer Maschi- 
nen AG še letos v decembru. Na ro
tacijo pa bomo morali počakati do 
junija 1978. V tem času pa moramo 
urediti vse potrebno za gradnjo, da 
bomo lahko prepotrebni stroj mon
tirali na njegovo mesto.

•‘Rve reakcije 
Na podražitev 

dnevnika
^ prodaji večja remitenda, 
Pn naročnikih pa še ni več

jih odstopanj
s P° sklepu RK SZDL in MK 
z pse je prodajna cena Dnevnika 

tobrom spremenila od 3 na 3,5 
arJa- Mesečna naročnina pa se je 

'sala od 60 oziroma 65 din na 
otno ceno din 75. Iz evidentiranih

Podat k°v o nakladi je razvidno, da
na l'skana naklada Dnevnika glede 
plitev ni bistveno zmanjšala, 
da' *Sa*a pa se Je remitenda na pro- 

mestih do najvišje možno do- 
lenega odstotka, kar pomeni, da 

Ud Pr°dana naklada nižja. Če pa
razm*eVam0 *e t0’ da se v normalnih 
ča v tem času prodaja pove-
- ’ ahko rečemo, da je prodajaPadla za okoli 10 odstotkov.Pr' - uumuhuv.
jih * nar°čnikih pa zaenkrat ni več- 

°dst°Panj. Iz prakse pa nam je 
r da vphv podražitve pri na
se^1?1 občutimo šele po nekaj me-

hodka ter o delitvi sredstev za 
osebne dohodke in za skupno po
rabo delavcev.

Komisija za sestavo kataloga de
lovnih nalog pri ČP Ljubljanski 
dnevnik že nekaj mesecev pripravlja 
gradivo, ki ga zahteva ZZD. Siste
mizacija delovnih mest oziroma 
analitična ocena delovnih mest, ki 
smo jo opravili pri nas leta 1974-75 
(revizijo pa leta 1976-77), nam bo 
služila le kot pripomoček pri oce
njevanju delovnih nalog.

Ker pa je merjenje dela eden 
osrednjih problemov pri uresniče
vanju ZZD, torej pri urejanju med
sebojnih odnosov, smo začeli razvi
jati metode za merjenje vsakovrst
nega dela.

ZZD ne razlaga pojem DE
LOVNE NALOGE, temveč ga ima 
za že splošno znani pojem; člen 177 
pa določa: »Delavec ima pravico in 
dolžnost opravljati dela oziroma na
loge, za katere je sklenil delovno ra
zmerje.

Med trajanjem delovnega ra
zmerja je lahko delavec v skladu s 
samoupravnim splošnim aktom in z 
zakonom razporejen v temeljni or
ganizaciji, v kateri dela, na vsako 
delo oziroma vsaki nalogi, ki ustreza 
njegovi strokovni izobrazbi oziroma 
z delom pridobljeni delovni zmož
nosti, na podlagi ugotovljenih de
lovnih potreb, v skladu z merili, ki 
jih določa omenjeni akt.«

Komisija za sestavo kataloga de
lovnih nalog pri ČP Ljubljanski 
dnevnik deluje v smeri zahtev ZZD. 
Osnutek kataloga delovnih nalog 
bomo dali v javno razpravo že v me
secu novembru. Do L januarja 1978 
bomo v ČP Ljubljanski dnevnik pri
pravili vse potrebno v zvezi z merili 
in ocenjevanjem dela, kar je zahteva 
ZZD..

Podružnica Ljubljanskega dnevnika v Kamniku se je sredi julija preselila v nove, vzorno urejene prostore. To je že tretja 
selitev naše podružnice v Kamniku in doslej tudi najbolj uspešna. Uspešno pa je tudi poslovanje te podružnice, saj se 
število naročnikov Dnevnika in Nedeljskega stalno veča. O tem berite na strani 4.

ČRNCM3 E LEM
GLASILO ČASOPISNO-TISKARSKEGA PODJETJA PRAVICA-DNEVNIK



RAZPRAVE O MERILIH 
ZA NAGRAJEVANJE V LP
Delo komisije za izdelavo samoupravnega sporazuma o ugotavljanju do

hodka in sredstev za osebne dohodke
Izmed vseh komisij, ki so bile določene za uresničitev zakona o združenem 

delu, ima komisija za izdelavo sistemizacije delovnih opravil in samouprav
nega sporazuma o ugotavljanju dohodka in sredstev za osebne dohodke naj
bolj obsežno, odgovorno in zahtevno delo, predvsem zato, ker se delo nanaša 
na najbolj občutljivo točko, to so naši osebni dohodki.

Komisija je s svojim delom pričela 
že julija. Najprej si je pripravila 
program dela in njegovo razdelitev 
na posamezne člane komisije. Pro
gram je takle:

1. Sistemizacija delovnih opravil
2. Organizacijska shema TOZD
3. Kategorizacija delovnih opra

vil
4. Merila in njihovo vrednotenje 

za kategorizacijo delovnih opravil
5. Merila in njihovo vrednotenje 

za ocenjevanje delovne uspešnosti
6. Besedni del sporazuma o si

stemizaciji delovnih opravil
7. Besedni del sporazuma za ka

tegorizacijo delovnih opravil
8. Besedni del sporazuma o ugo

tavljanju dohodka in sredstev za 
osebne dohodke

9. Sistem spremljanja potrebnih 
podatkov za ocenjevanje delovne 
uspešnosti.

Razen tekstovnega dela sporazu
mov je vse v delu. Lahko trdim, da 
sta opravljeni dve tretjini celotne
ga dela. Pri svojem delu komisija do 
sedaj ni imela na razpolago nikakrš
nih koristnih pripomočkov. Zato je 
njeno delo težko, posebno še, ker 
mora vse to opravljati poleg svojega 
rednega dela. Rok za pripravo 
osnutkov je bil 15. oktober. Komi
sija je že od začetka dela vedela, da 
do tega dne ne bo mogoče izdelati 
celotnega osnutka, zato si je izbrala 
poseben sistem dela, in sicer, da bo 
dala vsak obdelan predlog takoj v 
razpravo, medtem pa pripravljala 
drugi predlog. S tem bi pridobila na 
času, ker mora računati, da bo na 
njeno delo prišlo nešteto pripomb. 
Lažje je popravljati posamezni 
predlog kot celotni osnutek. V

V prvi fazi dela, ko smo sestavljali 
merila in njihovo vrednotenje, od 
delavcev ni bilo bistvenih pripomb. 
Šele sedaj, ko določamo merila za 
posamezna opravila, so začeli v 
obratih o njih razpravljati. Izrečeno 
je bilo že tudi precej besed na delo 
komisije, češ da ni dobro opravila 
dela. Pri tem je treba dati naslednje 
pojasnilo: ni naloga komisije, da bi 
sama izdelala merila. Njena naloga 
je začeti in voditi delo, to se pravi, 
izdelati ustrezen predlog, ga dati v 
razpravo ter sprejemati in razprav
ljati o konkretnih pripombah. Zato 
očitki komisiji niso na mestu. Prav 
tako je sedaj še prezgodaj za hudo 
kri. Vse dosedanje" delo je namreč • 
samo skupna priprava osnutka in ni 
dokončno. O vsen perečih problemih

se moramo temeljito pogovoriti in 
stvari razčistiti do podrobnosti. V 
naši sredini ni človeka, ki bi lahko 
sam izdelal taka merila, ki bi bila po
godu vsem. Zato je treba merila to
liko časa izpopolnjevati, da bomo o 
njih lahko trdili, da so pravilna.

Namen meril je, da z njimi ovred
notimo vsako delovno opravilo, pri 
tem pa naj bi ne prišlo do prekomer
nega povečanja števila točk, v koli
kor to ni potrebno. Posledice pove
čanja točk poznamo, to je razvred
notenje vrednosti točke. Vse te

stvari ima komisija pri svojem delu 
stalno v mislih.

Preostalo delo komisije do sedaj 
še ni vidno. Lahko pa rečemo, da bo 
tudi to prišlo kmalu na dan. Ta dela 
so sicer obsežna, niso pa tako občut
ljiva, zato jih lahko pripravljamo v 
celoti. Pogoj za njihovo dovršitev pa 
je predhodno razčiščenost meril za 
kategorizacijo delovnih opravil.

Dela je torej še precej, med njimi 
tudi neprijetnega, ki pa ga bomo z 
združenimi močmi dobro in ob pra
vem času opravili, če se bomo vsi 
skupaj resno spoprijeli s težavami, 
ki nas čakajo. Zavedati se moramo, 
da si moramo do konca leta izdelati 
sistem, ki bo v duhu zakona o zdru
ženem delu, torej plačilo po delu.

STANE TRŠINAR

DELO KOMISIJE
Komisija LP v sestavi Hudarin, Černe 

in Rep je pričela z delom v mesecu sep
tembru, potem ko je najprej pripravila 
ves potrebni material in si izdelala načrt 
dela.

Komisija pripravlja hkrati oba osnut
ka, za katera je zadolžena po programu 
za uresničevanje določil zakona o zdru
ženem delu: samoupravni sporazum o 
združevanju dela delavcev v TO Ti
skarna Ljudske pravice in statut. Oba 
osnutka bosta predvidoma v javni raz
pravi do določenega roka.

Ko bo komisija izdelala osnutka, bo o 
njih najprej razpravljala sindikalna or
ganizacija, ki je dolžna voditi javno raz
pravo o samoupravnih aktih. Člani komi
sije bodo predstavnikom sindikata obra-' 
zložili predloga novih aktov, kar jim bo v 
pomoč pri organiziranju javne razprave.

Komisija bo predložila delavskemu 
svetu svoj predlog, naj bi se prvi del 
javne razprave o obeh samoupravnih 
aktih zaključil V sredini novembra, tako 
da bi do konca meseca novembra lahko 
vnesli v osnutke predloge za spremembe 
in dopolnitve obeh aktov. Potem bi o 
osnutkih razpravljal DS in če bi ju ta 
organ sprejel, bi oba predloga aktov po
novno objavili, da bi se z dokončnim be
sedilom lahko temeljito seznanili vsi de
lavci. Za sredo decembra pa je predvide
no, da bi oba akta sprejemali delavci z re
ferendumom.

PODATKI O IZPLAČANIH OSEBNIH DOHODKIH V TISKARNI LP ZA AVGUST 1977
Povprečni mesečni osebni dohodek 5.142,90 dinarjev.

OBRAT
Povprečni 
mesečni OD

Najnižji
izplačani
OD Delovno mesto

Najvišji
izplačani
OD Delovno mesto

Ročna stavnica 5.566,75 2.741,35 strežnik 11.223,45 ročni stavec
Strojna stavnica 6.200,75 3.373,35 odtiskovalec 11.517,55 obratovodja
Časopisna enota 6.736,20 2.788,35 strežnik 14.177,10 tiskar
Reprodukcija 5.288,20 2.873,55 strežnik 8.393,90 obratovodja
Knjigotiskarska
strojnica 4.998,90 2.956,45 izlagalka 8.510,00 obratovodja
Litografija 4.685,40 2.602,40 čistilka 11.109,85 rezač papirja
Knjigoveznica 3.646,35 2.598,40 knjigov. delavka 9.606,00 knjigovez
Mehanična delavnica 5.025,15 3.784,05 evidentičar 8.576,45 obratovodja
Ekspedit 3.554,05 2.977,95 odpremni delavec 7.602,85 vodja oddelka
Režijska grupa 5.608,70 2.513,85 čistilka 13.877,05 direktor TOZD

PODATKI O IZPLAČANIH OSEBNIH DOHODKIH 
V LJUBLJANSKEM DNEVNIKU V MESECU SEPTEMBRU 1977

Povprečni mesečni osebni dohodek je bi! 7.344,90 dinarjev

ODDELEK

Najnižji 
Povprečni izplačani 
mesečni OD OD Delovno mesto

Najvišji
izplačani
OD Delovno mesto

Redakcija 8.608,90 5.137,00 evidentičar 15.459,10 urednik rubrike
BEP 7.791,76 5.430,50 reprofotograf II 12.227,45 kom.prop. I
IBM 6.413,47 5.509,75 operater IBM vhod 6.579,65 lektor-korektor
Splošni oddelek
računovodstvo in vodja finančne
analitski oddelek 6.242,85 3.279,10 čistilka 11.052,90 rač. službe
Prodajni oddelek 6.660,86 5.465,70 referent za prodajo I 9.971,60 vodja PNS
Naročninski oddelek 5.795,41 4.956,30 ref. saldakontist 7.529,45 ref. saldakontist
Podružnice 6.747,92 4.896,30 obrač. ref. za raznaš. 10.368,10 vodja podruž. I.
Ekspedit 7.435,53 5.727,30 vodja izmene 9.527,40 vodja izmene
Adrema 5.358,72 4.921,60 adremist 6.375,80 vodja adreme
Šoferji 5.842,22 4.560,25 šofer distributor I 8.354,45 šofer distributor I

Radio Glas Ljubljane 6.276,98 4.216,55 glasbeni redaktor 11.672,00 glavni urednik
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KAJ SMO V LD ŽE NAREDILI ZA URESNIČITEV ZAKONA 
O ZDRUŽENEM DELU

OSNUTKI AKTOV 
SO ŽE PRIPRAVLJENI

Četrti november 1977xrok,do katerega naj bi v Ljubljanskem dnevniku po 
sPrejetem programu za uresničitev določil ZZD pripravili osnutke nekaterih 
n°vih samoupravnih aktov in osnutke sprememb in dopolnitev za uskladitev 
obstoječih samoupravnih aktov, je tik pred nami. Zato je zadnji čas, da po
sedamo, kaj smo že napravili in čemu moramo prihodnje dni posvetiti po- 
Sebno skrb, da bomo lahko do konca leta sprejeli vse akte, katerih veljavnost 
Se Po zakonu začne s 1. januarjem 1978.

Roke za sprejem novih aktov in za tega, je že pripravljen prvi osnutek
u$kladitev obstoječih aktov z no
rici zakonskimi določili nam razen 
/-<-D nalagajo še drugi zakoni, 
Predvsem zakon o ljudski obrambi 
'n zakon o spremembah in dopolni- 
tVah zakona o notranjih zadevah.

Za akte, ki jih moramo na novo 
sPrejeti ali uskladiti v Ljubljanskem 
dnevniku do konca letošnjega leta, 
R že izdelan osnutek samouprav- 
nega sporazuma o združevanju dela 
delavcev v temeljni organizaciji, v 
Pripravi pa so osnutki pravilnika o 
osnovah in merilih za razporejanje 
°hodka in čistega dohodka, za deli- 

tev sredstev’za osebne dohodke ter 
Za skupno porabo, katalog del in 
na'°g, ki bo vseboval tudi notranjo 
°rganizacijo Ljubljanskega dnev- 
'ka ter pravilnika o delovnih ra- 

Zrr|erjih. Nosilci nalog za izdelavo 
°snutkov upajo, da bodo komisije 
Pripravile osnutke do določenega 
r°ka, to je do 4. novembra. Če dotlej 
Pe b° sprejet republiški zakon o de- 
ovnih razmerjih, bo seveda treba 
0snutek pravilnika o delovnih ra- 
Zrnerjih naknadno uskladiti z njim 

'roma naknadno spremeniti pra- 
n>k, če bo novi zakon sprejet šele 

ni k 6 m ’ k° k°mo že sprejeli pravil-

akto
^0leg navedenih samoupravnih

v moramo v okviru temeljne or- 
Plan230^6 Pravo^asno sprejeti tudi

za leto 1978.
I a akte, ki jih moramo do konca 
sto' H-3 novo sprejeti ali uskladiti ob
rt | „ce akte z novimi zakonskimi 

.Cl*i skupno z vsemi organizaci- 
v ' združenega dela, ki imajo sedež 
Pd^' skupni upravni zgradbi (ČTP 
skRAVlCA — DNEVNIK, Ti- 
rt 3rria Ljudske pravice, Ljubljanski 
L^hl^k’ Cankarjeva založba, Glas 
os"b janein INDOK), so že izdelani 
bj r",ltkj Pravilnika o ljudski obram
bi rUz^en' samozaščiti, civilni zaš- 
ob m ° var°vanju tajnosti ljudske 
po’3rn^e’ Pravilnika o varnosti pred 
rtejZar°m ter osnutka poslovnika o 
ob U skupnega odbora za ljudsko 
pr arnl3° in družbeno samozaščito, 
Pa 1 V‘.d°ma do konca tega meseca 
Va, ° 'zdelan še načrt samozaščitnih 

postnih ukrepov. 
int ja akte, ki jih v našem skupnem 
.et^ želimo sprejeti do konca 

’ cePrav nam zakon ne nalaga

samoupravnega sporazuma o zdru
ževanju dela in sredstev ter o ureja
nju razmerij pri skupnem ustvarja
nju dohodka. S tem aktom naj bi 
uredili medsebojna razmerja med 
Tiskarno Ljudske pravice, Ljubljan
skim dnevnikom, Kmečkim glasom, 
Dolenjskim listom, Pavliho in Pri
morskimi novicami, če se bomo spo
razumeli, da bodo časniki navedenih 
časopisnih hiš skupen proizvod teh 
hiš in Tiskarne Ljudske pravice. 
Sporazum naj bi urejal tudi delitev 
skupnega dohodka na podlagi zdru
žitve sredstev za nabavo novega ti
skarskega stroja. Za skupno poslo
vanje pri proizvodnji časnikov bo 
seveda treba izdelati tudi skupni 
plan.

Normative, za katere se bomo 
glede obračunavanja stroškov, 
amortizacije itd. sporazumeli v ok
viru zgoraj navedenega sporazuma, 
bomo seveda lahko uporabili tudi 
pri izdelavi osnutka samoupravnega 
sporazuma o skupnih osnovah in 
merilih za delitev sredstev za osebne 
dohodke in za skupno porabo ter o 
združevanju sredstev skupne porabe 
ter skupnih rezerv v naši delovni or
ganizaciji, za katerega sklenitev po 
zakonu rok sicer še ne poteče letos, 
ga pa predvsem v skupnem interesu 
Tiskarne Ljudske pravice in Ljub
ljanskega dnevnika želimo v naj
krajšem času* V. R.

ZAOSTRITEV ODGOVORNOSTI 
ZA ZAMUDE V TISKU

Gre za ukrepe, na podlagi katerih bo mogoče 
ugotoviti osebno odgovornost vseh sodelujočih 

v procesu distribucije
Z oktobrom smo podražili Dnevnik, hkrati pa smo ugotavljali v zadnjem 

času zelo pogoste napake v distribuciji. Te izvirajo od različnih nosilcev v tem 
postopku, od tiskarne prek referentk v prodaji in adreme, v kateri priprav
ljajo naslovno gradivo, do ekspedita in voznega parka kot zadnje postaje na
šega časopisa. Zaradi ciljev, ki si jih je glede na naklade zastavila naša hiša, je 
prav ureditev distribucije ena najvažnejših nalog.

V bistvu gre pri ukrepih, ki naj 
popravijo obstoječe stanje, za zao
stritev osebne odgovornosti vseh 
sodelujočih v procesu distribucije. 
Za cilj smo si postavili ugotovitev 
posameznika kot krivca za povzro
čeno napako in ne kot do sedaj, ko se 
je lahko posameznik skril za ime
nom oddelka, včasih pa nismo ugo
tovili niti tega. S tem v zvezi pa 
bomo morali prilagoditi temu tudi 
nagrajevanje posameznikov ali toč
neje: nagraditi dobro delo, slabega 
pa kaznovati. Zato naj bi ne bilo v 
ekspeditu več merilo ekspediran 
izvod, temveč pravilno odpremljen 
izvod. Najbolj pogoste napake v 
adremi so zamešani naslovi, v ek
speditu slabo štetje, v voznem parku 
pa nepoznavanje relacije. Glavni 
ukrepi bodo v adremi odgovornost 
posameznikov za posamezne liste v 
celoti, v ekspeditu naj bi za vsak dan 
naredili delovni razpored z delov
nimi zadolžitvami, šofer pa bo moral 
točno vedeti, ali ima v avtomobilu 
vse časopise.

V ekspeditu bomo opravili tudi 
analize časovnega razporeda distri
bucije Dnevnika, ki bo v pomoč še 
posebej ob sedanjih, še precej pogo
stih zamudah v tisku, ko se mora ek- 
spedit elastično prilagajti novona
stalim razmeram. Tudi v voznem 
parku bomo izdelali analizo potreb

nega časa za vožnjo, da bomo lahko 
vsak dan vedeli, kje je šofer na dolo
čeni relaciji ob določenem času. Še 
posebno so pomembni ukrepi, za 
katere smo se dogovorili v časopisni 
koordinaciji, da bi zamude v tisku 
skoraj popolnoma odpravili. Gre za 
načrtno spremljanje vseh faz dela, 
tako v uredništvu kot v tiskarni, kar 
bo prav tako pripomoglo k elimini
ranju sedaj najpogostejših napak. 
Predvidevamo, da bodo v distribu
ciji nastajale še vedno napake, saj 
so, predvsem v ekspeditu in voznem 
parku,sedaj tudi objektivno pogoje
ne. Ob zamudah je potrebno namreč 
v precej krajšem času narediti isto 
kot v normalnem času. Ob pričetku 
obratovanja nove rotacije bo v veliki 
meri odpadel tudi ta vzrok.

Pomočnik vodje prodaje: 
TONE NOSAN

USTANOVITEV
AKTIVA

MLADIH KOMUNISTOV
Mladi komunisti v tiskarni so 

ustanovili svoj aktiv, kritično ocenili 
družbeno politično aktivnost mladih 
in sklenili poživiti delo osnovne or
ganizacije ZSMS. Za sekretarja ak
tiva so izvolili Siniša Rančeva.

UGOTOVITVE DELAVSKE NADZORNE KOMISIJE V LP
Sklepe delavske nadzorne komisije LP 

v zvezi z delovnim procesom v večini 
primerov dobro izvajamo. Več pozorno
sti pa bo še potrebno posvetiti reviziji 
stavka v litografiji, kontroli tiska, med
fazni kontroli v knjigoveznici in pismeni 
dokumentaciji pri naročilih, ki se spre
mene med delom. Vsa dela je treba pred 
tiskom dokončno pregledati in določiti 
barve in način tiska. Organizacija dela 
šepa, še posebej v ofsetu in reprodukciji. 
Posledica tega je veliko število ur brez 
dela, med drugim tudi zaradi dotrajano
sti nekaterih strojev (MAN). Tehnologi 
morajo temu vprašanju posvetiti več po
zornosti.

Letos je nastalo pri raznih delih tudi 
več škod, ki jih bo komisija za ugotavlja
nje vzrokov škod pregledala in ugotovila 
vzroke za njihov nastanek. Če bo za ka
terokoli škodo ugotovljeno, da je nastala 
zaradi malomarnosti, bo potrebno pov
zročitelje predati sodišču.

Nekaj komisij za pripravo samou
pravnih aktov v skladu s programom za 
uresničevanje določil Zakona o združe
nem delu v tiskarni, še ni pričelo z delom. 
Nekateri se premalo zavedajo odgovor
nosti v zvezi s samoupravno sprejetimi 
nalogami. Tudi Centralni delavski svet in 
predsedstvo delovne organizacije bi mo
rala pregledati uresničevanje določil 
ZZD v delovni organizaciji. V zvezi s tem 
ugotavljamo premajhno povezavo med 
TOZD, še posebej med njunimi samou
pravnimi organi.

Posebna kritika velja tovarišu Žehlju, 
ki bi kot član treh komisij moral aktivno 
sodelovati pri njihovem delu, pa je še 
pred izpolnitvijo nalog prekinil delovno 
razmerje v tiskarni.

Čimprej bo potrebno razmišljati o šti
pendijah in srednjeročnem programu 
kadrovske politike ter v okviru možnosti

razpisati štipendije na srednjih, višjih in 
visokih šolah.

Večjo pozornost bo potrebno posvetiti 
pripravnikom. Preverjati je potrebno 
njihovo delo in trajanje pripravniške 
dobe.

Skrb za čisto okolje je ena izmed naših 
osnovnih pravic in dolžnosti. Temu mo
ramo posvečati večjo pozornost in skr
beti za čistočo v delovnih prostorih in 
okolici stavb. Največ odpadkov je še 
vedno pri odpremi časopisov (raznašal- 
ci!) in v okolici skladišča. Še pred zimo pa 
bo potrebno očistiti vsa okna v industrij
ski in poslovni stavbi.

Potrebno je urediti parkiranje za člane 
kolektiva in v zvezi s tem ponovno nari
sati parkirne bokse in postaviti znake 
tudi na nasprotni strani ceste do Laboda.

Vse delavce, ki parkirajo na parkirnem 
prostoru tiskarnepbveščamo, da morajo 
na avtomobilih obvezno imeti nalepke, 
ki jih dobijo pri gasilskem referentu.
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NEKAJ POJASNIL K ČLANKU: »NAPRAVIMO RED«
z _ ' \

V sedmi številki našega internega glasila Črno na belem pisec tega članka graja nepravilen in nesamoupraven posto
pek pri tiskanju glasila krajevne skupnosti Poljane »POLJANEC«. Pisec članka ima le delno prav. Predstavniki KS so 
zaprosili našo tiskamo in Ljubljanski dnevnik, da bi skupno krila stroške tiska tega glasila. Predstavniki so dobili načelno 
privolitev pod pogojem, da se bo KS obrnila s prošnjo na samoupravne organe obeh TOZD. Zaradi nekaterih neodlož
ljivih političnih nalog v krajevni skupnosti je bilo treba glasilo tiskati pred sklepom samoupravnih organov. Mi smo to ra
zumeli in glasilo tiskali, saj je šlo za razmeroma nizek strošek. Skupni stroški tiska so znašali 3667,65 dinarja, od tega je 
odpadla na našo tiskarno polovica stroškov, to je 1833,83 dinarja. Letno naj bi izšlo 6 številk in bi stroški tiska v enem 
letu znašali okrog 23.000 din, od tega bi odpadlo na našo tiskarno 11.500 din, torej znatno manj kot 50.000 din, kakor je 
to navedeno v članku. Verjetno je to le načrt stroškov KS, ki jih bo imela v enem letu z izhajanjem glasila. Doslej je izšla 
ena številka, naslednjih pa brez privolitve samoupravnih organov v nobenem primeru ne bomo tiskali.

Povsem drug problem je izpad proi
zvodnje zaradi pomanjkanja dela, kot je 
bil to primer v mesecu juniju v obratu re
produkcije in ofsetnega tiska. Žal to ni 
bil edini primer letos. V januarju je prišlo 
do zastoja v knjigoveznici, septembra pa 
ponovno v ofsetnem tisku. V knjigoti- 
skarski strojnici smo se temu v poletnih 
mesecih le z veliko tžeavo izognili, če bi 
bilo dovolj strojnikov, bi tudi tu prišlo do 
zastojev. Prav tako se zastoji pojavljajo v 
foto stavku in to vsak dan ob določenih 
urah skozi vse leto. Temu ni bilo krivo 
»spanje« tehnične operative. Njena na- : 
loga ni, da priskrbi delo, to je naloga ko
mercialne službe, vendar v tem primeru 
tudi ta ni bila kriva. Vzroki zastojev so 
globlji in v sedanjih pogojih marsikdaj 
nerešljivi. Nekomu naprtiti krivdo samo 
zato, da smo našli grešnega kozla, ni reši
tev in tako zlahka napak ne bomo mogli 
odpravljati. Dejstvo je tudi, da marsika
tera ura neupravičeno zaide v rubriko 
»brez dela«, seveda to še zdaleč ni naj
hujši problem.

Glavni krivec je prevelika pestrost na-

šibka točka. Marsikdaj grešimo že pri 
prevzemu naročila, ni pa to edini vzrok. 
Organizacija dela ni odvisna samo od 
tehnične in komercialne službe (na tiho 
povedano, zadnje pravzaprav nimamo), 
temveč v veliki meri od izpolnjevanja 
rokov v oddelkih. Tu je ponavadi le pre
več težav, ki niso vse opravičljive. Pri nas 
je že pregloboko zakoreninjen običaj, da 
porabimo znatno preveč časa za pripra
vo, tisk ga ima premalo, knjigoveznica pa 
skoraj nič. Tako sta največkrat grešna 
kozla zadnja dva oddelka, pa naj sta 
kriva ali ne. Krivično bi bilo trditi, da smo 
slaba tiskarna, saj smo dobili že precej 
priznanj za dobro kakovost in točno iz
polnitev rokov. Nismo pa vedno zanes
ljivi, znamo narediti zelo lepo tiskovino. 
Tu in tam pa tako odpovemo, da nas je 
lahko sram. Ni prijetno, če pride naroč
nik reklamirati izdelek s šopom tiskovin, 
ko ima vsaka drug odtenek barve ali pa 
razne druge napake. V takih primerih so 
tudi naši obrazi precej pestro pobarvani, 
od temnordeče zaradi sramu in zadrege, 
do strupeno zelene zaradi onemogle

jeze, velikokrat pa do mrtvaško blede za
radi strahu pred posledicami, ki nas 
krepko udarijo po žepu. Popolnosti ne 
bomo nikdar dosegli. Kdor dela, dela 
tudi napake, odstotek spodrsljajev pa 
bomo morali v bodoče le krepko znižati, 
saj le-ti preobčutljivo vplivajo na naše 
dohodke.

Na zalogo ne moremo proizvajati, 
ampak le po naročilih. Pri tem ima na
ročnik prevelik vpliv na naše delo do 
tiska, večkrat pa vpliva še na tisk in celo 
na knjigoveznico. Mi skušamo posledice 
zmanjševati, kolikor je mogoče, vedno 
nam pa to ne uspe. Spremembe, ki nasta
jajo v proizvodnem procesu priprave, 
nam pogosto porušijo vse načrte. Naj
slabše je s korekturo in nepopolno 
oddajo gradiva. Tako smo imeli v avgu
stu in septembru pet knjig večjih obsegov 
v knjigoveznici, pri vsaki je manjkala ali 
oprema prve oziroma zadnje pole. 
Knjige bi bile lahko že vezane, zaradi zu
nanjih vplivov jih bo treba vezati za knji
goveznico v najbolj neugodnem času. 
Podoben primer je v ofsetnem tisku, kjer

čakajo tri obsežne knjige na tisk, ena 
dve, druga eno leto, tretja pa četrti 
mesec; korektur pa kljub stalnim urgen
cam od nikoder. Navedeni so samo trije 
drastični primeri, a jih je več. Povsem 
logično je, da mora priti enkrat do za
stojev, naše zmogljivosti v oddelkih pri
prave so omejene in ne moremo imeti 
nekajmesečnih zalog. Zelo problema
tični so poletni meseci, ko so avtorji i” 
opremljevalci ter korektorji založb na 
dopustu. V tem času so vse urgence a 
naše strani v večini primerov neuspešne- 
To so dejanski vzroki, ki vplivajo na nee
nakomernost in zastoje v naši proizvod
nji in tako tudi na naš dohodek. Škoda ni 
majhna in blizu škode, ki je nastala letos 
kot posledica nevestnega odnosa do dela 
in materiala, saj je po grobih ocenah na
rasla doslej na že več kot 500.000 dinar
jev, ali okrog 20% našega mesečnega 
osebnega dohodka.

Res je, da je sedanji pravilnik o delitvi 
osebnega dohodka že povsem zastarel in 
je destimulativen. Bistvena napaka je, da 
temeljijo vsi kriteriji za izračun na vlože
nem delu, ki je povrhu še večkrat slabo 
ocenjeno. Osnova za izračun bi morala 
biti uspešnost vloženega dela, to je dose
žen dohodek. Iz tega potem izvirajo vse 
napake, ki povzročajo precej hudo kri- 
Vemo, da komisija dela že dalj časa na 
novem pravilniku in je precejšen del 
osnutka tudi že v razpravi. Vrednost bo
dočega pravilnika pa ne bo odvisna le od 
komisije, temveč v veliki meri tudi od 
konstruktivnega sodelovanja nas vseh- 

JOŽE PARADIŽ
ročil, tako po nakladah kakor po zasede
nosti proizvodnih oddelkov. To nam 
stalno povzroča ozka grla v nekaterih 
oddelkih, v drugih pa zastoje. Posebno 
hudo je še to, da se ozka grla in zastoji se
lijo iz oddelka v oddelek in se ne pojav
ljajo stalno na istem mestu, kjer bi jih 
bilo lažje odpraviti. Pogosto nam izredno 
kratki roki to zmedo še povečajo. Vemo, 
da bodo v ofsetnem tisku v drugi polovici 
novembra in v decembru proste kapaci
tete. Naročila bi lahko dobili, so pa vsa 
vezana na knjigoveznico, ta je pa že sedaj 
preobremenjena in zasedena do konca 
leta. Lahko še sprejemamo samo dela 
brez knjigovezih storitev, to so pona
vadi dela z nizko naklado in zahtevno ter 
dolgotrajno pripravo. Tako bomo imeli 
na eni strani zopet ozko grlo, drugod pa 
slabo izkoriščenost. Sunke in zastoje v 
proizvodnji je mogoče delno ublažiti s še 
večjim naporom komercialne in tehnične 
službe, odpraviti pa jih ne bomo mogli in 
si ne smemo delati iluzij. Potrebna bi bila 
tipizacija vsaj slovenskih tiskarn, nato pa 
mi nimamo vpliva in je tipizacija za sedaj 
še čista utopija.

Pri iskanju za nas ugodnih naročil po
gosto naletimo na velike težave zaradi 
naših spodrsljajev pri rokih in kakovosti. 
Bodimo si na jasnem: ni podjetja na 
svetu, ki bi bilo imuno proti napakam, 
razlika je le v tem, da je pri nas takih spo
drsljajev preveč. Roki so pri nas zelo

SVETI IN STROKOVNE KOMISIJE OBRATOV LP
Svet obrata Strokovna komisija

ROČNA STAVNICA 
Marjan Cimerman — preds. Franc Krmec 
Stanislav Kavčič Domine Lomovšek
Franc Krmec Herman Miklič
Janko Lah 
Daniel Cilenšek

STROJNA STAVNICA
Franc Škedelj — preds. 
Aljoša Gašperšič 
Joža Repanšek 
Peter Barbarovič 
Franc Potočnik

Aljoša Gašperšič 
Franc Vrhovec 
Vinko Japelj

ČASOPISNA ENOTA
Leopold Mihelič — preds. 
Jernej Vodopivec 
Stanka Jamnik 
Borut Nečemer 
Alfonz Oraže

Rajko Čebular 
Rajko Stopar 
Peter Škofič 
Miha Gerbec 
Janez Ilija

REPRODUKCIJA
Jože Martinčič — preds. 
Jaka Vidmar 
Jože Povše 
Drago Mušič 
Majda Kastelic 
Janez Dolničar 
Peter Horvat

Andrej Šuštaršič — preds. 
Nada Horvat 
Dare Bajželj 
Janez Strnad 
Slavko Kelher

Jaka Bregar 
Anton Smrajc 
Peter Horvat 
Božo Sulič 
Janez Horvat 
Rado Flegar

OFSET
Stane Peklaj — preds. 
Zoran Valentič 
Boris Velikovrh 
Mitja Ocepek 
Andrej Šuštaršič

Svet obrata Strokovna komisija
KNJIGOTISK

Janko Verbek — preds. Tomaž Križaj — preds.
Jože Rus Rudi Meden
Ivanka Zabret Jože Ferenc
Marko Štepic 
Hasan Begič

KNJIGOVEZNICA
Franc Sernjak — preds. Ana Sladič — preds.
Ana Sladič Marko Kisovec
Štefka Križaj Štefka Križaj
Draga Marka
Tine Zupančič
Marica Lenarčič
Justi Kurent

Bojan Kačanski 
Ludvik Tavčar 
Milan Škrjanc 
Jakob Košenina 
Teodor Gantar

DELAVNICE
Milan Škrjanc 
Jakob Košenina 
Franc Florjančič

Miro Heric 
Edo Zorko 
Franc Levičar

SKLADIŠČE
Hugo Raguza 
Slavko Kos 
Franc Levičar

Miro Potočnik 
Nežka Nartnik 
Ivo Groboljšek 
Dragica Vukšič 
Štefka Negovec

REŽIJA
Mrak Srečko 
Franc Humar 
Rupi Gorše 
Fani Rupret 
Srečko Kastelic
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LETOS IMA VEČ NAROČNIKOV

KAMNIŠKA PODRUŽNICA 
V NOVIH PROSTORIH

Sredi julija letos so podružnico Ljubljanskega dnevnika v Kamniku prese
di* v lepo prenovljene prostore. Od ustanovitve leta 1970 so podružnico 
dvakrat selili, nazadnje pa je bila v Prešernovi ulici, kjer so biti prostori vlažni 
*n temačni ter skrajno neprimerni za bivanje.

število naročnikov v Kamniku se 
leta v leto veča. V začetku je bilo 

'e nekaj nad 2000 naročnikov zele- 
nega Dnevnika in okrog 3000 na
očnikov Nedeljskega. To število se 
je do danes več kot podvojilo, saj se 
naklada Ljubljanskega dnevnika 
Približuje številu 4500, naročnikov 
Nedeljskega pa je že 8000. Na ka
mniškem območju je danes že 33 
Oznašalskih mest. Občani tudi vse 
Pogosteje obiskujejo podružnico, 
Vse več oglašujejo v Dnevniku in za- 
stavljajo najrazličnejša vprašanja v 
2vezi z našim časopisom.

^ organiziranim lastnim razvo- 
Zorn Dnevnika so v Kamniku uspeli 
odpraviti problem prepozne dostave 
as°Pisa, kar se je prej z avtobusnim 

Prevozom dogajalo vse prepogosto.

Tudi raznašalska mreža še od časa 
do časa zaškriplje, vendar se ljudje 
za to delo vedno bolj zanimajo in ču
tijo večjo odgovornost.

Boljše počutje v novih prostorih 
kamniške podružnice Dnevnika bo 
vsekakor vplivalo na večjo storil
nost, kar pomeni, da bo moč prido
biti več naročnikov.

Od 1. septembra dalje pa je v po
družnici zaposlen tudi novinar-dopi- 
snik, ki bo spremljal dogodke v ka
mniški in domžalski občini in jih ob
javljal kot prispevke v Ljubljan
skem dnevniku. Vsekakor bo tudi 
to pripomoglo, da bo med občani 
večje zanimanje za naš časopis, saj 
jih najbolj pritegnejo novice iz do
mačega kraja. I. WAHL

CELJSKA PODRUŽNICA: 
USPEŠNO

Celjska podružnica Ljubljan
skega dnevnika, ki razen mesta 
Celja zajema delno še Žalec in Ve
lenje, dela uspešno. To med drugim 
pove podatek, da je lani znašala 
dnevna prodaja Dnevnika okoli 
650, letos pa 750 izvodov, Nedelj
skega lani 7.200 in letos pa 7.700 
izvodov tedensko.

Na sliki: Nada Bertole, vodja celjske po
družnice

PROBLEM, KI SE VLEČE ŽE LEP ČAS

ZAKAJ PADA ŠTEVILO NAROČNIKOV
V NOVEM MESTU

Z vodjo podružnice Nado BER
TOLE smo v kratkem razgovoru 
zvedeli za »skrivnost«, hkrati pa je 
[tovarišica, ki vodi celjsko podruž
nico šele dobrega pol leta, opozorila 
tudi na nekatere težave.

»Predvsem je treba reči, da se pri 
inašem delu trudimo. Tudi dejstvo, 
da Dnevnik prihaja v Celje dve uri 
prej, kot prejšnja leta, je pomemb
no. Nenazadnje pa moram reči, da 
imata zasluge za višjo prodajo ned
vomno tudi ulična prodajalca Alfred 
RESMAN in Ivan Deželak.« 

j Očitno pa so v Celju še vedno 
osnovni problem — prostori. »Po
glejte, naše prostore smo pred krat
kim prebelili, pa niso nič večji, kajti 
malega prostora na ta način pač ni 
mogoče razširiti. Poleg prostorov pa 
mislim, da bo za nadaljnji prodor 

i Dnevnika na Celjskem potrebno za
gotoviti še vsaj enega novinarja. 
Celje je veliko industrijsko središče, 
Velenje se hitro razvija, tudi Žalec 
je iz dneva v dan pomembnejši. Pri 
vseh drugih časopisih, ki imajo po
družnice v Celju — mimogrede, tudi 
prej prihajajo v Celje kot Dnevnik 
— zaposlujejo občutno več novinar
jev.«

ODPIS
NASTALIH ŠKOD

Novo mesto je bilo glede dostave 
Sevnika skoraj vedno naša šibka 

točka. Leta 1974 smo problem rešili 
tako> da smo enega izmed ljubljan- 
sk'h raznašalcev zaposlili v Novem 
mestu, nakar pa je le ta lani v dveh 
Iriesecih poneveril denar od pobrane 
nar°čnine in so ga zato priprli.

Tako je problem Novega mesta, 
1 '^a prek 120 ulic, še naprej ostal 

Pereč. To še toliko bolj, ker prejšnji 
aznašalec ni redno pošiljal spre- 
^ernb naslovov naročnikov. Zaradi 
e§a je bilo veliko reklamacij in od- 

Povedi. Problem pa se je stopnjeval 
s tem, ker noben raznašalec prak- 

pCn° n' zdržal dlje kot dva meseca, 
fiznati je treba, da je delo razna- 

Ca v Novem mestu resnično težko, 
aJ mora prekrižariti praktično celo 

^ 6Sto ter Dnevnik dostavljati 
nevno še na 17 prodajnih mest.

Problem pa je tudi v tem, ker smo 
0slej Dnevnik v Novo mesto do- 
tavljali najmanj trikrat na teden z 
amudo. Namesto ob 11. uri ga do

stikrat dobijo šele po 13. uri. Zato ni 
nič čudnega, če so ga naročniki vča
sih dobili šele proti večeru, saj ga je 
moral raznašalec najprej dostaviti 
na prodajna mesta. Poskusili smo 
tudi že z dvema raznašalcema, ven
dar se to ni obneslo zaradi preniz
kega osebnega dohodka.

Zaradi vsega tega je bilo nujno 
treba zaposliti našega zastopnika za 
Novo mesto. S 1. oktobrom smo za
poslili tovarišico Danico Mrvič. 
Kljub obljubam pa delovnih prosto
rov še vedno nismo preuredili. Na 
vsak način bomo morali v Novem 
mestu hitro in učinkovito ukrepati.

GOSPODARJENJE V LD

SLABŠI REZULTATI POLETI
V poletnih mesecih julija in avgu

sta smo dosegli v LD slabše poslovne 
rezultate zaradi izpada oglasov. V 
odnosu na prejšnje trimesečje jih je 
bilo za približno milijon dinarjev 
manj, tako da je namesto dohodka 
julija in avgusta LD imel 500 tisoč 
dinarjev izgube. Takšnemu rezul
tatu je prispevalo tudi povečanje 
OD zaradi poletnih nadomestovanj. 
Skupni obseg osebnih dohodkov se 
je v tem času povečal za kakšnih 100 
tisoč dinarjev.

Julija in avgusta smo dosegli 
kakšnih 17 milijonov celotnega do

hodka, za september še nimamo po
datkov, toda pričakovati je, da 
bomo tretje tromesečje vseeno kon
čali pozitivno. Da je to uresničljivo, 
priča tudi podatek, da se je obseg 
oglasov septembra povečal za 200 
tisoč dinarjev.

Šele te dni smo zvedeli za podraži
tev roto papirja za deset odstotkov. 
Podražitev velja že od 1. julija na
prej. Prvega oktobra bomo podražili 
Dnevnik, tako da pričakujemo, da 
bo naša delovna organizacija kljub 
vsemu zaključila poslovno leto 1977 
s pet milijoni dinarjev ostanka do
hodka.

Delavski svet tiskarne je na svoji 
seji 9. septembra med drugim raz
pravljal o poročilu komisije za od- 

i piše in ugotavljanje povzročenih 
škod in sklenil odpisati škodi, ki sta 
nastali pri tiskanju prospektov za 
firmo Record iz ZRN in Turistično 
društvo Ogulin. Prva škoda znaša 
1200 DM (približno din 9000) in je 
nastala, ker so iz skladišča izdali 
120-gramski papir. Dogovor s tujim 
partnerjem pa je bil, da bodo pro
spekti tiskani na 80-gramskem pa
pirju. Naročnik je prospekte vrnil in 
,smo jih prodali kot odpadni papir 
Uniji — papir servisu. Skoda pri ti
skanju prospektov za TD Ogulin pa 
je nastala zaradi spremembe med ti
skom, ko smo brez vednosti in pri
stanka naročnika dodali dve barvi, 
kar je povzročilo zvišanje cene za 
din 8200, česar pa naročnik ni bil 
pripravljen plačati.

ŽETONOV ŠE NI
Vse ljubitelje rekreativnega pla

vanja v zimskem bazenu v Tivoliju 
obveščamo, da obljubljenih žetonov 
še ni. Kdor želi plavati, si mora pač 
sam kupiti vstopnico, takoj, ko bo 
uprava imela na voljo žetone, jih 
bomo nabavili in vas o tem obvestili.
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NASVETI IZ NAŠE AMBULANTE

HIPERTONIJA 
ZVIŠAN 

KRVNI PRITISK
V vsakodnevnem pogovoru s prijatelji in znanci se dostikrat 

srečamo s pojmom visok krvni pritisk, ne da bi do konca premi
slili, kaj pravzaprav to pomeni. O njem dosti več razmišljamo, 
kadar nam v ambulanti ali ob bolniški postelji zdravnik ob 
kratki in enostavni meritvi ugotovi visok krvni pritisk. Hiper- 
tonija je ena najpogostejših bolezni srca in ožilja in pogost 
vzrok smrti. In vendar še vedno vse premalo vemo o njem, o 
njegovih vzrokih, posledicah, vzročnih zvezah z drugimi bolez
nimi.

Normalen krvni pritisk pri 20-letnem človeku naj bi bil 
120-80. Da, vedno zmerimo pravzaprav dva pritiska. Višji je 
sistoličen, to je takrat, ko srce iztisne kri v žile, drugi je veno
zen, ko srčna mišica ohlapi in priteka kri vanj. Z leti se pritisk 
nekoliko dvigne, vendar so vrednosti nad 150-90 že znaki hi- 
pertonije. Hipertonija sama po sebi še ne dela kakšnih poseb
nih težav. Tudi pritisk v glavi, občasne vrtoglavice, glavoboli, 
običajno niso tako močno izraženi, da bi človek iskal zdravni
ško pomoč. Največkrat ga odkrijemo ob kakšnem drugem obo
lenju. Pomembno je, da ga zgodaj spoznamo, ker pravočasno 
zdravljenje lahko prepreči škodljive posledice visokega priti
ska. Predvsem mislimo na arteriosklerozo, ki ga še povečuje in 
posledice so lahko zelo resne.

Eden najbolj pomembnih preventivnih ukrepov je več
kratno merjenje krvnega pritiska, spremljanje njegovega giba
nja in po potrebi čimprejšnje zdravljenje. S tem namenom od
piramo v naši ambulanti uro za merjenje pritiska. Ob četrtkih 
od 12.30 do 13.30 ure bomo izmerili pritisk vsem, ki bodo to 
želeli. Vsem, ki se zaradi tega že zdravijo priporočam, da se dr
žijo sicer priporočenih kontrol.

Torej ob četrtkih merjenje pritiska. Kontroliranje telesne 
teže za vse zdrave in vse tiste, ki v našo ambulanto poredko za
hajajo. Želeli bi, da bi s to pomembno in enostavno preiskavo 
prišli čim bližje vsem našim zavarovancem z eno samo željo, 
odkriti čimprej hipertonijo, to veliko bolezen našega časa.

SOTOŠEK DR. JOŽICA

Ko življenje sklene krog in nam slovo od tovariša sodelavca z vso 
neizmerno močjo znova prikliče v spomin njegov lik, obstanemo j 
sklonjenih glav, z žalostjo, odeti s spoznanjem, da ga ni več.

Slabo leto, ki si ga prebil v našem komaj rojenem kolektivu, 
znova in znova kliče pred nas tvojo podobo, ki je bila v našem živ
ljenju, dogajanju in delu vedno prisotna. Žal premnogokrat šele 
taki usodni trenutki vzbujajo hotenje, željo v celoti opredeliti svoj 
odnos do pokojnega tovariša. Spregovoriti o tebi nekaj besed, 
besed, ki ti jih nismo znali do zdaj nikoli prav povedati. Ne le zato, 
ker smo te cenili, spoštovali, poznali tvoje odlike in slabosti in me
nili, da takih besed ne želiš slišati, ampak predvsem zato, ker smo 
vedeli, da v vsem tvojem hotenju in delu vodijo svetli cilji, za ka
tere si se odločil že leta prej.

Komaj dobro si zakorakal v tretje desetletje svojega življenja, si 
ugasnil življenjsko nit, ki te je vezala na dom, oba otroka, ženo, de
lovno mesto, starše in prijatelje. Kratek je bil tvoj življenjski vek, 
da bi lahko užival sadove, ki si jih skupaj z drugimi posejal.

Ko si se odločil postati novinar v radiu Glas Ljubljane, je bil to 
zate pomemben mejnik. Sprejeli smo te kot prijatelja, kot delov
nega tovariša. Vedel si, da ti nova delovna dolžnost nalaga mnogo 
nalog, veliko samoodrekanja, toda premagoval si težave in uresni
čeval cilje, ki smo si jih skupaj zadali. Bil si morda nekoliko samo
svoj, včasih zaprt vase, toda vedno pripravljen za pogovor, za od
krito besedo.

Poslušalci radia Glas Ljubljane, ne bodo več slišali tvojega pri
jetnega, včasih malce ironičnega glasu, ne bodo več slišali tvojih 
odličnih športnih in drugih reportaž. Vsakdo, ki bo odslej delal na 
tvojem delovnem mestu, bo težko zapolnil praznino, ki si jo zapu
stil. B. Š.

DRAGO, POGREŠAMO TE
Težko gre beseda iz ust, še težje 

na papir. Še vedno si nismo na ja
snem vsi tvoji, ki te poznamo, zakaj 
se nam ne javiš. Vedi, da te pogre
šamo. Med nami si ustvaril lik do
brega sodelavca, tovariša in predv
sem odličnega alpinista. Poznamo te 
že dolga leta, v katerih smo si delili 
dobro in slabo. Marsikdaj si znal ra
zvedriti svojo okolico. Mnogokrat je 
pogovor nanesel na tvojo ljubezen- 
hribe, veliko smo izvedeli in si mno

gokrat želeli, da bi ti bili vsaj dorasli. 
Videli smo mnogo tvojih uspelih fo
tografij, ki so te spominjale na osvo
jene vrhove in lepoto naših in tujih 
gora in katerim se nisi hotel odpove
dati. Tvoj življenjski cilj je bil osvo
jiti tudi najvišji vrh »STREHO 
SVETA«. Vedno znova si našel 
voljo in pogum, da si se zopet podal 
v kraljestvo gora.

Tvoj pogum in močna volja sta 
nam za vzor, še vedno si želimo tvoje

omoči pri delu in samoupravljanj11 
,elo radi bi se še nasmejali tvoji111 
risrčnim šalam. Pogrešamo tud 
/oj nastop do sodelavcev in prija16 
ev. Nikoli prej o tem nismo raz m'1, 
ali, ker si pač bil v naši sredi11’’ 
edaj pa to vrzel nikakor ne 
;mo premostiti. Še vedno upam1’1 
a nisi zapustil svojih sodelavcev i” 
rijateljev, ki te zelo cenijo.

TVOJI SODELAVK*
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KADROVSKE
NOVICE

!*R1ŠLI V TISKARNO V SEPTEM
BRU:
, Tatjana Kokalj, 1. 9., knjigoveška de-
'avka
, Fatima Nuhanovič, 1. 9., knjigoveška 
de'avka
I Carmen Črešnar 1. 9. knjigoveška de-

l^^erezija Dimič 1. 9. knjigoveška de-

Cvetka Černe, 1. 9., referent za obra- 
Ua časopisov
Dragana Čučič, 1. 9., stavec kodira

la stavka
Slavko Pavlin, 1. 9., ofsetstrojnik 
jrago Mikec, 1. 9., strojni stavec 

, Jakob Klemar, 1. 9., ofsetmontažer — 
Kopist
k0^-art'n Artelj, 1- 9., ofsetmontažer —

kopran^° F- 9., ofsetmontažer —

jdarko Ovčar, 1. 9., knjigovez 
kJarko Humar, 1. 9., reprofotograf 

^Matjaž Milosavljevič, 1. 9., reprofoto-

Rafko Šavli, 1. 9., ofsetretušer 
ana Skok, 2. 9., knjigoveška delavka 

2,arjan Kregar, 5. 9., ofsetstrojnik 
delavk'*8 F*radonj‘d’ B- 9-» knjigoveška

lavk^m‘a ^r'd'd’ IT. 9., knjigoveška de-

j^^arinka Zakrajšek, 15. 9., knjigove-

j[?Van Zarič, 16. 9., skladiščni delavec 
Mladenko Kovačevič, 19.9., delavec v 

°dPremi
defavk'Ca Gomazet, 20. 9., knjigoveška

J.^Iana Nedeljkovič, 21. 9., knjigo- 
delavka

. uragan Mejač, 21. 9., strojni ključav- 
,dr v knjigoveznici

'klavk* ^*akovec’ 22. 9., knjigoveška

lavka^a 22. 9., knjigoveška de-

, Fjkret Kovačevič, 26. 9., strežnik v 
potisku
lavk^'da Vučkič, 28.9., knjigoveška de-

v SEPTEMBRU:
ra/u^Frančič, 14. 9., knjigotiskar. spo-

0>šan Radovanovič, 20. 9., strežnik v 
Še ku> sP0razum

sku mso Rečič, 14. 9., strežnik v ofsetti-
’ samovoljna prekinitev 

ni k ? °n Rovšek. 30. 9., strojni meha-
[j sporazum

lavk:l '^a ^armič, 6. 9., knjigoveška de- 
' • samovoljna prekinitev 
n'°n Mušič, 30. 9., strežnik v ofsetti-sku sporazum

lavi "la Peklaj, 30. 9., knjigoveška de-
p sporazum

lavp’Cr Zabukovec, 30.9., skladiščni de 
S| ' sporazum

<Jelavu'Ca Gomazet, 26. 9., knjigovešk: 
deia a’ ne8at>vna ocena poskusneg;

delavitna Kokali' 21. 9., knjigovešk;Fatja ela-
Ma-vka> sporazum

medselja- ebular’ 10- 9- referent z 
oojoa razmerja, sporazum

v »k.JANŠKI DNEVNIK
bru ' so se v mesecu avgustu in oktc 

Jan V° zaP°sl»li:
N|Q s ^ H A R — tehnični uredni

jev Uori ROVŠEK — vzdrževalec stre 
s 1. 10. 1977

Marija DURIČ —prodajalka v kiosku 
s 1. 10. 1977

Poldka MANFREDA — prodajalka v 
kiosku s 1. 10. 1977 (obedve sta bili do 
30. 9. 1977 pogodbeno zavarovani kot 
kolporterji)

Delavski svet je na 5. redni seji 16. 9. 
1977 imenoval za vršilca dolžnosti vodja 
BEP Draga BITENCA — sl. 10. 1977.

Majdo TIČAR (vodja BEP) je DS na 
njeno žejo prerazporedil na delovno 
mesto komercialist-propagandist — sve
tovalec sl. 10. 1977.

RADIO GLAS LJUBLJANA

ŠPORT IN REKREACIJA

DNEVNIK - PRAVICA 
NA KONCU OSMI

Zveza telesnokulturnih organizacij Ljubljana-Center je že spomladi razpi
sala tekmovanje v malem nogometu za moštva organizacij združenega dela, 
krajevne skupnosti in interesne skupine. Prijavilo se je kar 48 moštev, ki so 
jih razdelili v štiri skupine. Naše skupno moštvo Dnevnik-Pravica je bilo 
uvrščeno v prvo skupino.

Igor KNEZ — novinar, umrl 24. 9. Tekmovanje se je začelo spomla- stale in preložene tekme. Naše moš-
1977.

di, pretekli mesec so odigrali le zao- tvo je nastopilo s spremenljivo srečo
ter na koncu pristalo na osmem

KONČNA LESTVICA: mestu z desetimi točkami. Od enaj-
L PTT 11 š 1 1 39:18 19 stih tekem so jih pet odločili v svojo
2. Papirografika 11 8 1 2 40:19 17 korist, šest pa izgubili. Dosegli so 21
3. Sloga 11 1 0 4 61:30 14 zadetkov, prejeli pa so jih 42. Žani-
4. Ljubljanska banka 11 6 2 3 31:18 14 mivo je, da nobene tekme niso igrali
5. Prometna sekcija 11 6 2 3 26:23 14 neodločeno, kar pomeni, da so
6. TTG 11 e 1 4 41:33 13 vedno igrali na vse ali nič. S končnim
7. Kartonažna 11 4 3 4 26:21 11 uspehom so zadovoljni, saj brez tre-
8. Dnevnik-Pravica 11 5 0 6 21:42 10 ningov niso mogli doseči kaj več.
9. Slovenijales 11 4 0 7 21:23 8 Lahko jim iz srca čestitamo z željo,

10 LUZ 11 2 2 7 24:37 6 da bi tudi prihodnje leto na tekmo-
11. Staninvest 11 2 2 7 21:44 6 vanju vsaj tako uspešno zastopali
12. Mestni vodovod 11 1 1 9 2:28 3 naše skupne barve.

KOLESARJI DNEVNIKA BOLJŠI 00 ANTENE
Sedaj že tradicionalni kolesarski 

dvoboj med kolesarji Dnevnika in 
Antene so naši kolesarji letos odlo
čili v svojo korist. Tekmovanje v 
Grosupljem je bilo izredno zanimi
vo, kljub slabemu vremenu, ki je 
grozilo, da dvoboja sploh ne bo mo

goče izvesti. Prizadevni organiza
torji so se potrudili, na cilj so privo
zili vsi, skupni rezultat dvobojev 
med Dnevnikom in Anteno pa je 
sedaj neodločen 2:2.

Za Dnevnik so tekmovali: Tone 
Fornezzi (kapetan) — zmagovalec,

saj je prvi privozil skozi cilj, Jože 
Pogačnik, Nace Bizilj, Jani Alič, 
France Kmetič, Iztok Lipovšek in 
Tomaž Teger. Kolesarjem čestitamo 
k uspehu, hkrati smo prepričani,-da 
bodo tudi v prihodnje odločali take 
dvoboje v svojo korist.

Kolesarji Dnevnika: Nace Bizilj, Tone Fornezzi, Jože Pogačnik, France Kmetič, Jani Alič (od leve proti desni) so med 
prvimi privozili skozi cilj. Bili so neučakani in so se slikali preden sta preostala dva kolesarja Iztok Lipovšek in Tomaž 
Teger privozila skozi cilj.
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KJE BOMO 
MALICALI

V_____________ ___J
V nekaterih obratih tiskarne se je 

po ukinitvi menze pojavil problem, 
kje malicati v času odmora. Še pose
bej pereč je ta problem v obratih, 
kjer imajo opravka s svincem (stav
ci). Izvršni odbor sindikata je zato 
na predlog delavcev ročne stavnice 
sklenil predlagati delavskemu svetu, 
naj omogoči uporabo jedilnice za 
malico, dokler ne bomo pričeli z 
gradbenimi deli. Vendar bo tudi to 
le začasna rešitev!

ČRNOGE LEM

Izdaja delavski svet Časopisno 
tiskarskega podjetja Pravica- 
Dnevnik — Ureja uredniški 
odbor: Saša Jarc (odgovorni
urednik), Srečko Mrak (tehnični 
urednik), Dana Nučič, Boris 
Ogrizek, Dušan Sivec, Breda Tell, 
Majda Tičar in Stane Tršinar — 
Izhaja vsak drugi ponedeljek v 
mesecu, razen julija in avgusta — 
Natisnila tiskarna Ljudske pra
vice v Ljubljani — Oproščeno 
prometnega davka po pristojnem 
sklepu 421-1-72 od 21. januarja 
1974.

ČRNO-BELEM V LJUDSKI PRAVICI
Delavci klišame pričakujejo letošnje je

sensko deževje in zimo z veliko manj strahu, 
da bo streha zamakala, kot prejšnja leta.

Vzrok za manjši strah sicer ni popravljena 
streha, pač pa dejstvo, da so dobršen del pro
storov odstopili Indok-centru, s prostori pa 
seveda tudi sorazmerno količino zamakanja 
in vode.

Na dvorišču tiskarne stojita kontejnerja. 
Eden je namenjen odpadnemu papirju, drugi 
pa ostalim odpadkom. Glede na to, da od
padni papir prodamo, odvoz drugih odpad
kov pa moramo drago plačevati, bi bilo pri
čakovati, vsaj po načelu dobrega gospodar
jenja, dokaj reda in resnosti pri sortiranju 
tega materiala. Pogled na dvorišče nam po
kaže, da ni tako. Kontejner za odpadke je 
natlačen s papirjem, kontejner za odpadni 
papir pa žalostno sameva.

Zakaj bi se pač pri takih malenkostih borili 
za dohodek, ko so za to odgovorni drugi.

Za boljšo organizacijo dela, večjo renta
bilnost proizvodnje, ekonomičnost in aku-

mulativnost proizvodnje se sodobno podjetje 
poslužuje sistema planiranja. Imamo razne 
vrste planov, tako glede na značaj, kot na rok 
trajanja. Doslej smo v glavnem poznati dol
goročne, srednjeročne, kratkoročne in ope
rativne plane, vse češče pa se v naši delovni 
organizaciji pojavljajo tudi »urni plani«, saj 
drže navodila za potek proizvodnje le nekaj 
ur.

Številne ure »brez dela«, ki so se v sep
tembru pojavile v ofsettisku, so verjetno po
sledica takega »dolgoročnega« planiranja.

Ugodni rezultati v prvem polletju letos so 
marsikateremu delovnemu članu našega ko
lektiva vzbuditi upanje na višek dohodka tudi 
v tretjem trimesečju. Upi so biti dokaj realni, 
dokler ni zasedala nadzorna komisija in raz
pravljala o številnem škartu v našem podjet
ju, ki je verjetno požrl ves višek.

Krivcev za nastale škode v glavnem ni 
možno ugotoviti. Čas bi že bil, da bi s to lažno 
in škodljivo solidarnostjo prikrivanja napak 
prenehati, saj ni nikjer rečeno, da niso vmes 
tudi namerne ati pa vsaj posledica grobe ma
lomarnosti in slabega odnosa do dela.

STRUPENJAK

— TOVARIŠ DRAGO BITENC MI JE NAROČIL, NAJ TAKOJ STRGAM PLAKATE O GOSTOVANJU CIRKUSA NIUMA^ 
V LJUBLJANI Z NAŠIH IZLOŽBENIH OKEN, ČEŠ, »ALI NIMAMO ŽE DOVOLJ CIRKUSA V LASTNI HIŠI!«

— ON ŽE VE, SAJ JE POMOČNIK DIREKTORJA ENEGA IZMED TOZDOV TEGA CIRKUSA.


